

Еженедельник новостей МДС, 10-15 февраля 2020

IBC Weekly News, February 10-15, 2020

12 февраля

Целый ряд рекомендаций МДС о состоянии защиты инвестиций принят на заседании **Комитета по развитию промышленности и предпринимательства при НСУР КР**. С аналитической статьей и презентацией исполнительного директора МДС, заместителя председателя комитета **Аскара Сыдыкова** можно ознакомиться по [ссылке](#)

13 февраля

Совет по развитию бизнеса и инвестициям при ПКР [подвел итоги деятельности за 2019 год](#) и обсудил задачи на текущий год. В соответствии с решением Совета по присуждению премий КР по качеству, глава правительства **наградил ряд предпринимателей**, работающих в разных отраслях экономики.

Официальная церемония [открытия Центра бизнес-инноваций PEAK Bishkek](#) прошла с участием Посла Великобритании в Кыргызской Республике **Чарльза Гарретта**.

На круглом столе обсудили [достижения задач Целей устойчивого развития](#) в рамках подготовки **Национального добровольного обзора** достижения ЦУР в КР.

14 февраля

Новые члены [Правления МДС](#) избраны в связи с истечением полномочий предыдущих председателя и его заместителя. Желаем успехов новому председателю правления — **Анаре Отогоновой**, директору по корпоративным связям [ЗАО «Кумтор Голд Компани»](#), и заместителю председателя **Кубану Ашыркулову**, гендиректору [ЗАО Страховая компания «Кыргызстан»](#). Искренне благодарим предыдущий состав руководства — **Улана Качкынбекова** (ОсОО «Хайлэнд Эксплорэйшн») и **Галину Кучерявую** (ООО «Скай Мобайл»).

В Минэкономики обсудили **предложение бизнеса расширить список**, предусмотренный [Порядком определения минимального уровня контрольных цен](#) на товары, импортируемые в КР из ЕАЭС.

15 февраля

[Благотворительный туристический фестиваль "Кыргызстан – страна горных лыж и](#)

February 12

A number of the **IBC recommendations** on the state of investment protection were adopted at the meeting of the **Industry and Entrepreneurship Development Committee** under the National Sustainable Development Council. An [analytical article](#) and a presentation of IBC Executive Director, Committee Deputy Chairman **Askar Sydykov** can be found [here](#)

February 13

The Business Development and Investment Council summed up [the results of its activities for 2019](#) and discussed the tasks for the current year. In accordance with the decision of the Council on Awarding the Quality Prizes of the Kyrgyz Republic, **Prime Minister awarded entrepreneurs** from various sectors of the economy.

The **official launch ceremony** of the [PEAK Bishkek Business Innovation Center](#) was held with the participation of the British Ambassador to the Kyrgyz Republic Charles Edmund Garrett.

The roundtable participants discussed [the achievement of the SDGs](#) as part of the preparation of the **National Voluntary Review** of the SDGs in Kyrgyzstan.

February 14

New [IBC Board members](#) were elected due to the expiration of the powers of the previous chairman and his deputy. Congratulations to new Board Chairperson **Anara Otogonova**, Corporate Relations Director of [Kumtor Gold Company](#), and Board Deputy Chairman **Kuban Ashyrculov**, Director General of [Insurance Company "Kyrgyzstan"](#). We sincerely appreciate the previous leaders **Ulan Kachkynbekov** (Highland Exploration LLC) and **Galina Kucheryavaya** (Sky Mobile LLC).

Meeting at the Economy Ministry discussed a **business proposal to expand the list** of goods stipulated by the [Procedure for determining the minimum control prices](#) for goods imported into Kyrgyzstan from the EAEU.

February 15

[Charity tourism festival "Kyrgyzstan, the country of skiing and winter recreation"](#) was held at the ZIL ski resort with the IBC support.

зимнего отдыха" прошел на горнолыжной базе "ЗИЛ" при поддержке МДС.

Объявления

17-18 марта в Ашхабаде состоится Международный инвестиционный форум [TurkmenInvestForum 2020](#), посвященный развитию частного предпринимательства.

Украинское [АО «Завод «ТЕМП»](#) заинтересовано в сотрудничестве с кыргызскими партнерами. Завод поставляет высокотехнологичное оборудование для промышленных предприятий. В случае заинтересованности связаться с посольством Украины в КР по тел. 0312 881886.

Новости членов МДС

MegaCom внедряет [проект «Цифровая школа»](#). Для повышения качества образования MegaCom и Минобразования и науки **подписали меморандум о сотрудничестве** в создании электронной системы образовательных процессов в школах столицы.

МДС в СМИ

Различные СМИ опубликовали [статьи и интервью Аскара Сыдыкова](#) о заседании Комитета по развитию промышленности и предпринимательства при НСУР.

10 февраля ИАЦ «Кабар» опубликовал [видео МДС о привлечении иностранной рабочей силы](#) для трудовой деятельности в КР. Участники: **Азизбек Усупов**, зам. директора юридической фирмы "Эй энд Эй"; **Бакыт Кудайбердиев**, завотделом Госслужбы миграции при ПКР.

Правовой обзор

МДС подготовил [еженедельный обзор](#) наиболее важных изменений в законодательстве КР за **10-14 февраля**.

Announcements

On March 17-18, Ashgabat will host the International [TurkmenInvestForum 2020](#), dedicated to **private entrepreneurship sustainable development**.

The Ukrainian [TEMP Plant JSC](#) is interested in **cooperation with Kyrgyz partners**. The plant supplies high-quality high-tech equipment for industrial enterprises. If interested, please contact the Embassy of Ukraine in Kyrgyzstan by tel. 0312 881886.

News from IBC members

MegaCom implements the [Digital School project](#). To improve the quality of education, MegaCom and the Education Ministry **signed a memorandum of cooperation** in creating an electronic system for supporting educational processes in Bishkek schools.

IBC in the media

In [interviews with various media](#) IBC Executive Director **Askar Sydykov** spoke about the meeting of the Industry and Entrepreneurship Development Committee.

On February 10, the Kabar IAC posted an [IBC video on attracting foreign labor](#) to work in Kyrgyzstan. Participants: **Azizbek Usupov**, Deputy Director of the A&A law firm, and **Bakyt Kudaiberdiev**, Department Head of the State Migration Service under the Government of the Kyrgyz Republic.

Law review

IBC has compiled [a weekly review](#) for **February 10-14, 2020** about the most important changes in the Kyrgyz legislation.

Дайджест СМИ

Представляем [дайджест СМИ](#) за 10-16 февраля: экономика, финансы, бизнес, инвестиции.

В этом выпуске:

- [Давление и проверки](#). Депозитный счет по борьбе с коррупцией пополняется за счет бизнеса?
- Кыргызстан [увеличил экспорт золота](#) с 36% до 42% в 2019 году
- В 2019 году в Кыргызстане [реализовано семь инвестпроектов](#) на \$63,93 миллиона
- В Таджикистане реализуются [65 государственных инвестпроектов](#) на \$3,3 млрд
- В Узбекистане [снижают стоимость обслуживания](#) иностранных авиакомпаний
- [33% прямых иностранных инвестиций](#) в Кыргызстан привлекают из Китая
- Правительство КР [изменило ставки налога](#) на доходы на золотосодержащую руду и концентрат

События на 17-21 февраля

19-20 февраля

4-й ежегодный международный конгресс и выставка "[Гидроэнергетика Центральная Азия и Каспий](#)" пройдет в Бишкеке.

19 февраля

В рамках предстоящего визита министра иностранных дел и торговли Венгрии Петра Сийярто в Бишкек в целях открытия Посольства Венгрии в КР состоится бизнес-встреча представителей компаний двух стран.

21 февраля

Комитет МДС по минеральным ресурсам проведет очередное заседание. По вопросам участия обращаться по тел. 623394, email: lawyer@ibc.kg.

Weekly media digest

IBC presents you a [weekly media digest](#) for February 10-16, 2020 on economy, business and investment.

In this issue:

- [Pressure and inspections](#). Anti-corruption deposit account replenished by business?
- In 2019, Kyrgyzstan [increased gold exports](#) from 36% to 42%
- In 2019, [seven investment projects](#) worth \$63.93 million were implemented in Kyrgyzstan
- [65 state investment projects](#) worth \$3.3 billion are being implemented in Tajikistan
- Uzbekistan [will reduce the cost of servicing](#) foreign airlines
- Kyrgyz government [changes income tax rates](#) for gold ore and concentrate
- Kyrgyzstan attracts [33% of foreign direct investment](#) from China

Events for February 17-21, 2020

February 19-20

Bishkek will host the 4th Annual International Congress and Exhibition: [Hydropower Central Asia and Caspian](#).

February 19

As part of the upcoming visit of the Minister of Foreign Affairs and Trade of Hungary Peter Siyarto to Bishkek, a business meeting of representatives of companies of the two countries will be held.

February 21

The IBC Mineral Resources Committee will hold its meeting. For participation, please contact IBC by tel. 623394 or email: lawyer@ibc.kg

Если Вы хотите включить Ваших коллег в наши рассылки, пожалуйста сообщите нам их электронные адреса. Наши предыдущие выпуски Еженедельника новостей доступны по [ссылке](#).

Please let us know if you would like to include your colleagues' e-mails into our mailing list. Our previous Weekly News issues are available [here](#).



Copyright © 2018 International Business Council, All rights reserved.
You're receiving this email because of your relationship with International Business Council.